
Høringssvar fra Forældrebestyrelsen for dagtilbuddene i Rebild Syd vedr. 
forslag til ny tildelingsmodel. 
 
Forældrebestyrelsen i Rebild Syd har følgende bemærkninger og bekymringer i forhold til den 

foreslåede tildelingsmodel. 

 

Først og fremmest er vi positive overfor, at den nye tildelingsmodel tager udgangspunkt i hvor 

mange børn der er. Vi ser det som en styrke, at den ikke definerer den pædagogiske praksis, men 

giver frihedsgrader lokalt og i netværk og som understøtter det fælles ansvar, det forpligtende 

fællesskab samt det pædagogiske arbejde. 

 

Vi har dog også en række bekymringer i forhold til tildelingsmodellen, der er uddybet i det 

følgende: 

 

Socioøkonomiske konsekvenser: 

- Vi frygter det kan få socioøkonomiske konsekvenser, hvis økonomien fordeles ligeligt i 

distriktet. 

- Hvordan vil de nye områder helt konkret sikre at de socioøkonomiske områder bliver 

prioriteret i det forpligtende netværk i de nye områder?  

- Bliver det sådan at personalet kun kan slukke ildebrande – hvad med det forebyggende 

arbejde? 

- Hvem har overblikket over, hvor der skal skabes og prioriteres en særlig indsats ift. disse 

børn og familier?  

- Vi frygter, at der skal argumenteres for dette og hvem skal argumentere for dette? – 

forældre, personale? 

- Områder som vores, er i højere grad præget af lavtlønnede familier med både færre 

økonomiske ressourcer samt kompetencer til stimulering, udvikling og understøttelse af 

barnets kompetencer.  

- Vi mener derfor at den socioøkonomiske grundtildeling bør fastholdes i sin nuværende 

form, ift. disse særlige områder, familier og børn for netop at kunne skabe lige forhold og 

muligheder for alle børn og familier. 

 

Bestyrelser:   

- Hvordan dannes der bestyrelser fremadrettet, således alle områder i distriktet bliver sikret 

lige indflydelse? 

 

Dagpleje/vuggestue: 

- Vi er meget bekymrede for, om det er muligt at indhente det økonomiske efterslæb fra 

tidligere år, da der i dagplejen ikke har været taget højde for lønudvikling.  

- Vi frygter at der ikke er prioriteret, og afsat økonomiske midler til ledelse af dagplejen og at 

forvaltningen igen har valgt ikke at prioritere den pædagogiske kvalitet i dagplejen, ved blot 

at lægge ledelsen ud til dagtilbudslederen.  

 

Økonomi: 

- Tidligere havde Rebild Syd, en højere grundtildeling ved at have to matrikler – det 

bortfalder nu. Det koster ekstra at drive de mindre institutioner, da der jo stadig skal ydes 

samme serviceniveau i forhold til f.eks. åbningstid m.m. 



 

- Ud fra den pressede økonomiske situation med bl.a. efterslæb fra daglejen, er vi bekymrede 

for om pengene skal findes ved f.eks. at skrue på den pædagogfaglige procentandel. Her 

ligger Rebild Kommune i forvejen lavt, hvad angår uddannet personale i forhold til 

landsgennemsnittet.  

- Skal pengene i stedet findes blandt de øvrige udgifter, der i forvejen er meget lav? Der skal 

også finansieres f.eks. værnemidler, uddannelse, IT/telefoni, legetøj m.m. Alt dette rammer i 

høj grad vores børn, som jo ikke har nogen andel i en skrantende økonomi. 

Er det kvantitet frem for kvalitet? Er det økonomi fremfor udvikling og trivsel? 

 

 

Med venlig hilsen 

 

Forældrebestyrelsen for dagtilbuddene i Rebild Syd 

 

 

 


